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Jadranka Radovanić, dugogodišnja predsjednica HGK 
Županijske komore Split, preminula je 13. lipnja 2014. Kao 
što se znala nositi sa svim životnim izazovima tako se hra-
bro, i u tišini, nosila i s kratkom i teškom bolešću.

Rođena je 8. veljače 1954. u Kozici kraj Vrgorca, a 
s obitelji je živjela u Žrnovnici. Nakon završenog studija 
na Ekonomskom fakultetu u Splitu, radila je u tvrtkama 
Jadrankamen i AMD, a od 1981. prelazi u Privrednu komo-
ru Dalmacije, današnju HGK Županijsku komoru Split. 
Područje njenog rada i interesa bile su financije i računo-
vodstvo, a od 1998. pa do smrti bila je predsjednica splitske 
Komore. U travnju ove godine dobila je peti za redom pred-
sjednički mandat na čelnom mjestu ŽK Split.

Jadranka Radovanić bila je žena velike radne i životne 
energije, jake osobnosti, srčanosti i odvažnosti. Imala je 
sve karakteristike lidera, nije se libila donositi odluke, pre-
uzimati odgovornost i biti odgovorna. U mahom muškom 
okruženju, posebno prije dvadesetak godina kada je počela 
obavljati vodeće funkcije, kretala se suvereno i izazivala 
respekt svih kolega svojim znanjem, iskustvom, marljivo-
šću, promišljenošću i odlučnošću. 

Bila je vrlo aktivna u unapređenju međunarodnih odno-
sa te je na čelu ŽK Split potaknula niz aktivnosti usmjerenih 
na pružanje podrške županijskim tvrtkama u procesu inter-
nacionalizacije njihova poslovanja, izlasku na inozemna 
tržišta te pronalaženju stranih partnera. Za vrijeme njenog 
predsjedavanja splitsku su Komoru posjetila poslovna 
izaslanstva iz čitavog svijeta, te je potpisano desetak 
sporazuma o suradnji s inozemnim komorama. Bila je na 
čelu poslovnih delegacija koje su putovale u zemlje bivšeg 
SSSR-a, u niz nesvrstanih zemalja, Aziju, Kinu, Južnu 
Ameriku, gdje su unatoč svim poteškoćama promovirali 
hrvatske proizvode i gospodarstvo. Povijesni su bili odlasci 
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u sklopu gospodarskih izaslanstava na Kosovo 1999. te 
u Beograd 2000. godine, koji je otvarao vrata rješavanju i 
političkih pitanja Hrvatske i Srbije. 

Zalagala se za bolji položaj i veći broj žena u gospo-
darstvu i politici, i njeno se ime vezuje uz poticanje i razvoj 
ženskog poduzetništva. Nikada se nije umorila od nastupa-
nja, izlaganja, objašnjavanja i podizanja svijesti o važnosti 
ženskog poduzetništva. Radila je na okupljanju poduzetni-
ca i poslovnih žena, poticala ih je da preuzmu odgovornost, 
da se angažiraju na mjestima na kojima se donose odluke, 
da osvijeste svoje potencijale i snagu.

Bilo joj je suđeno da pokreće stvari. Bila je prva žena 
u Hrvatskoj na čelu gospodarske komore, prva je uvidjela 
važnost kvalitete u poslovanju i certificiranja, pa je splitska 
Komora pod njenim vodstvom bila među prvim u Hrvatskoj 
certificiranim institucijama. 

Prije 19 godina sudjelovala je u osnivanju Hrvatske 
udruge poslovnih žena Krug, čija je predsjednica na naci-
onalnom nivou bila u dva mandata. Osnovala je i prvi 
ogranak Kruga 1997. godine u Splitu, na čijem se čelu 
nalazila deset godina. Za svoj doprinos u poticanju ženskog 
poduzetništva dobila je priznanje Svjetske udruge poslov-
nih žena.

Prije 14 godina inicirala je i s tadašnjim predsjedni-
kom Gospodarske komore Ancone osnovala međunarodnu 
udrugu - Forum gospodarskih komora jadransko-jonske 
regije, koji je prerastao u instituciju koja danas okuplja 
39 regionalnih gospodarskih komora iz sedam zemalja 
jadransko-jonskog područja te tri potporna člana. Bila je 
predsjednica Foruma u četiri dvogodišnja mandata a kole-
ge iz drugih zemalja zvale su je mamom i lokomotivom 
Foruma. Od samog početka je voditeljica Okruglog stola za 
žensko poduzetništvo, koji djeluje pri Forumu i kroz koji je 
2006. pokrenula kongrese poduzetnica jadransko-jonskog 
područja.

Njena vizija gospodarskog povezivanja kroz Jadransko-
jonsku makroregiju, koja se prije 15 godina činila gotovo 
utopističkom i koju je unatoč tome neumorno promovirala 
i u nekoliko navrata i osobno predstavljala u Europskom 
parlamentu, doživjela je svoje ostvarenje i Makroregija je 
u listopadu ove godine, usvajanjem Strategije, i formalno 
zaživjela kao treća europska makroregija.

Na komemoraciji za Jadranku Radovanić, održanoj 17. 
lipnja u splitskoj Komori, biranim su se i toplim riječima od 
nje oprostili dugogodišnja najbliža suradnica Katija Buličić, 
Luka Brčić, zamjenik splitsko-dalmatinskog župana, Boris 
Ćurković, predsjednik splitskog Gradskog vijeća, Zlatan 
Fröhlich, predsjednik Komore Zagreb, Jasna Jaklin Majetić, 
predsjednica HGK Županijske komore Pula, Rodolfo 
Giampieri, predsjednik Gospodarske komore Ancone i 
Foruma jadransko-jonskih gospodarskih komora, Sofija 
Šmitran, predsjednica Hrvatske udruge poslovnih žena 
Krug. Dirljivim su se riječima od nje oprostile dugogodišnje 



suradnice ali i prijateljice, Marija Crmarić, predsjednica 
Obrtničke komore Splitsko-dalmatinske županije, Mirela 
Bulić, predsjednica Kruga Ogranak Split, te Goranka Košta 
u ime svih djelatnika ŽK Split.

‘’Lako je bilo biti Jadrankin zamjenik, ali neće biti lako 
zamijeniti Jadranku’’, rekao je Josip Boban iz AD Plastika, 
u dva mandata njezin zamjenik u Gospodarskom vijeću 

ŽK Split, i time sažeto izrazio mišljenje mnogih nazočnih. 
Jadranka Radovanić, po riječima i svjedočanstvu mnogih, 
bila je veliki profesionalac, neumoran radnik, ali i osoba 
vedra duha, velike energije, entuzijazma, uvijek spremna 
saslušati i uvijek spremna pomoći. I kao takva će nam 
svima nedostajati. 


